
Een studievereniging in het 
mbo oprichten, hoe doe je dat?
Op het college voor Creatieve industrie & ICT op ROC van Twente hebben ze een nieuw plan. Volgend 

jaar willen ze een studievereniging starten voor mbo-studenten. Docent Journalistiek Laura Bolscher en 

haar collega Kathy Vije zijn twee van de kartrekkers binnen dit project. Wij hebben Laura geïnterviewd om 

meer te weten te komen over dit spannende en leuke project. Hoe heeft zij dit aangepakt? Laten we een 

kijkje nemen. 

Hoe zijn jullie op het idee gekomen
om een  studievereniging op te richten?

Hoe zijn jullie van start gegaan?

“Onze voorzitter van het College van Bestuur, Trudy Vos, zet zich enorm 

in voor studentemancipatie en de gelijkwaardige behandeling van mbo-

studenten. Daardoor ontstond de wens om een studievereniging op te richten 

voor studenten van ROC van Twente. Tegelijkertijd werd de handreiking 

van JOBmbo voor het oprichten van een studievereniging gepubliceerd. 

Zo kwamen verschillende dingen samen en begon het idee van een 

studievereniging steeds meer te leven. Het sluit ook heel goed aan bij onze 

doelen, zoals verbinding, studentenwelzijn, het betrekken van oud-studenten 

en eigenaarschap van studenten. Begin van dit studiejaar is besloten een pilot 

te starten.” 

“Creatieve Industries & ICT is een college met veel verbondenheid tussen 

studenten. Daarnaast is er op een aantal opleidingen goed contact met oud-

studenten (alumni). Daarom is ervoor gekozen de pilot hier te starten.”

“De handreiking van JOBmbo is erg gericht op het oprichten van een 

onafhankelijke vereniging. De studentenraad gaf aan dat het niet goed zou 

aansluiten als er meteen teveel verantwoordelijkheden bij de eerste groep 

onervaren bestuursleden komt liggen. Wij hebben daarom besloten het 

anders te doen en later na te denken over de zakelijke kant. Er is overlegd 

met studenten en de studentenraad om hun behoeftes en verwachtingen te 

peilen en begrijpen. Ook hebben we gekeken hoe de studieverenigingen bij 

hogeschool Saxion werken, waar zij tegenaan lopen en voor welke vorm zij 

kiezen. Zo zijn we gekomen tot een plan dat steeds verder werd aangescherpt.”

“Bij Saxion zagen we dat studenten een tussenjaar kunnen nemen om een 

bestuursjaar te doen bij de studievereniging. We merkten dat die animo er 

onder de mbo-studenten nog niet echt is, maar we wilden studenten wel 

kunnen belonen voor hun werk. Daarom hebben we besloten om in het 

onderwijs te starten en er een keuzedeel van te maken.”

“De mbo 4 studenten van ons college kunnen het keuzedeel ‘Persoonlijk 

profileren’ kiezen. Voor dit keuzedeel gaan ze volgend schooljaar starten met 

het oprichten van een studievereniging. Zo gaan de studenten aan de slag met 

het organiseren van activiteiten en het promoten van de vereniging. Ze moeten 

aanspreekbaar zijn voor andere studenten en nadenken over lidmaatschap. 

Een deel van de studenten vormt het bestuur voor een half jaar en de rest 

wordt ingedeeld in commissies. Zo wordt het dus een studievereniging voor 

en door mbo-studenten. De studenten maken voor dit keuzedeel een portfolio 

en schrijven een reflectie over hoe ze persoonlijk zijn gegroeid. Door het 

opstarten van een studievereniging in de vorm van een keuzedeel te gieten, 

vielen veel hobbels weg: we kunnen studenten nu belonen en tegelijkertijd 

ook begeleiden.”

“Ondanks dat de mbo 4 studenten in het begin het bestuur en commissies 

vormen, wordt de vereniging echt open voor alle studenten en oud-studenten 

van het college. Er worden activiteiten georganiseerd waarbij oud-studenten 

een rol spelen, bijvoorbeeld gastlessen, werkbezoeken of bedrijfsmarkten. 

Zo wordt LOB ook verwerkt in de activiteiten van de studievereniging. Maar 

daarnaast kunnen er ook activiteiten georganiseerd worden die echt gericht 

zijn op plezier, zoals sport- en spelactiviteiten en natuurlijk feesten. Het is 

natuurlijk aan het bestuur en de commissies om te beslissen welke activiteiten 

daadwerkelijk georganiseerd gaan worden.”

“We starten met een keuzedeel, maar hopen dat de vereniging daarna ook 

buiten het onderwijs om blijft bestaan. Dat het een bekende vereniging wordt, 

op een vaste plek binnen de school en met draaiboeken, begrotingen en 

functieprofielen. Dan kun je echt toewerken naar een zelfstandige vereniging 

zoals jullie ook in jullie handreiking beschrijven. Het uiteindelijke doel is om 

een kopieerbaar model te ontwikkelen voor andere colleges binnen ROC van 

Twente en daarbuiten.”

Waarom juist een pilot bij jullie college?

Welke vorm hebben jullie gekozen?

Hoe ziet dat er precies uit?

Wat voor  activiteiten  worden 
georganiseerd en voor wie?

Wat zijn de voor de toekomst?

Wil jij ook een studievereniging 

oprichten? Laat het JOBmbo weten! 


